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Restauratie Kasteel van Horst  -  Herwaardering historisch landschap

De restauratieplannen voor het Kasteel van Horst omvatten niet enkel het waterslot zelf, 
ook het omliggende kasteeldomein zou geherwaardeerd worden. Herita, het agentschap 
Onroerend Erfgoed en het Agentschap voor Natuur en Bos (ANB) werken samen aan een 
masterplan dat de link tussen het kasteel en zijn historisch landschappelijke omgeving 
versterkt. Dit nieuws maakte Herita zelf bekend via haar website.

Op veel kasteeldomeinen kan men een formele tuinaanleg terugvinden, maar op het 
kasteeldomein van Horst is dit niet het geval. De oudere tijdslaag is er bewaard 
gebleven, inclusief de dreven en de vijvers. In haar masterplan voor de site heeft Herita 
een reeks maatregelen opgenomen om het historische landschap rond het kasteel te 
herwaarderen. Zo zou een vistrap langs het historische tracé van de oude walgracht 
worden geïnstalleerd. Dit zou migrerende vissen toelaten om een omleiding te nemen 
rond de kasteelvijver en de kleinere visvijver achter het wagenhuis. Daarnaast denkt 
Herita na over het herstellen van de traditionele hooilandschappen waar mogelijk, het 
verminderen van de verhardingsgraad, het aanleggen van fruitboomgaarden en het 
vrijwaren van de wortelzone van de monumentale bomen op het domein.

1. Kan de minister een overzicht geven van de geplande maatregelen binnen het 
masterplan voor het historische landschap rond het Kasteel van Horst en de timing 
van deze maatregelen?

2. Met welke actoren, zowel overheden als private spelers, werkt Herita samen om het 
plan te realiseren?

3. Herita geeft aan dat zij van het Kasteel van Horst een publiekssite willen maken, een 
open kasteel met evenementenweide. Tegelijkertijd leidt intensief gebruik tot 
bodemverdichting en dat heeft een negatief effect op het gras en de bomen van de 
site. 

Op welke wijze wil Herita deze twee zaken met elkaar verzoenen en in welke 
maatregelen wordt er voorzien?

4. Wat is de stand van zaken van de fondsenwervingsactie van Herita?

5. Wat is de stand van zaken van de restauratie van het Kasteel van Horst zelf?
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van ALLESSIA CLAES

1-3.Het masterplan voor het kasteeldomein van Horst is opgemaakt door Atelier Arne 
Deruyter, in opdracht van Herita en in samenspraak met de agentschappen Onroerend 
Erfgoed en Natuur en Bos. Het plan omvat verschillende intenties voor de 
kasteelomgeving, maar wordt momenteel nog doorgepraat met de verschillende 
belanghebbenden. Met name ook de praktische en financiële implicaties worden nader 
bekeken. Ik kan niet nader ingaan op de inhoud van het plan zolang er geen definitieve 
beslissingen zijn genomen. Herita geeft niettemin aan dat het de intentie heeft om de 
bredere herwaardering van het kasteeldomein samen te laten sporen met het lopende 
restauratieproject.

4-5.Zie mijn antwoord op schriftelijke vraag 93 van 20 december 2022.


